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AGENDA 

01 Opening 
 

02 Vaststelling agenda 
 
Conform vastgesteld 
 

03 Spreekrecht art. 15 Verordening op de raadscommissies gemeente Medemblik 2014 
 
Er hebben zich geen insprekers aangemeld. 
 
 



04 Nota kleinschalig wonen en zorg (IVR-16-03916) 
 
Op vragen van de commissie wordt door of namens wethouder Nederpelt als volgt 
geantwoord: 
- Er wordt al sinds 1 januari 2016 volgens de nota gewerkt. Daarom wordt de terugwerkende 
kracht voorgesteld. 
-De VOG verklaring wordt gevraagd om de kwaliteit in de zorg op het onderdeel gedrag te 
borgen. Overigens wordt alleen gevraagd naar gedragingen die van belang kunnen zijn voor 
de taak. 
 -De nota stimuleert de vestiging van zorgvoorzieningen in de kernen. Het streven is te 
stimuleren dat mensen zo lang mogelijk thuis kunnen blijven wonen. Het kan voorkomen dat 
voorzieningen niet aanwezig zijn en dat verhuizing noodzakelijk is om binnen het zorggebied 
te wonen. 
- (Pag 6) Een groep van 8 personen die samen een huishouden vormen kan als een (groot) 
gezin worden gezien. 
- Bij aanpassingen zijn de kosten in beginsel voor de aanvrager, omdat er vanuit gegaan 
wordt dat bij nieuwbouw de aanpassingen direct worden meegenomen.  
- Ervaringen in de gemeente zoals met de Woonzorgcirkel Wervershoof zijn betrokken bij dit 
voorstel. 
- Er is een vergelijking gemaakt tussen Medemblik en West-Friesland, omdat er geen cijfers 
per kern beschikbaar zijn. 
- Doel van de nota is sturing te geven aan investeringen om daarmee de zorg betaalbaar te 
maken en te houden. Voorkomen wordt dat er een overaanbod aan zorg in een kern 
ontstaat. 
- Als de hulpbehoevende partner overlijdt en de niet zorgbehoevende blijft achter dan is het 
huurcontract dat de zorgaanbieder met de cliënt sluit leidend of de achterblijvende partner 
moet verhuizen. De gemeente is geen zorgaanbieder en sluit geen huurcontracten.  
- Wooncorporaties kunnen zorgcomplexen ontwikkelen, maar hebben hier geen bijzondere 
positie t.o.v. de gemeente. 
- De kostenrisico’s bij Wmo en JZ kunnen voor de gemeente ontstaan wanneer er geen regels 
zijn en een ieder van start kan gaan met het aanbieden van zorgvoorzieningen. PGB’s gaan 
buiten de gemeente om, maar de gemeente is voor uitvoering van Wmo en JZ afhankelijk 
van aanbieders. Deze nota heeft tot doel hierop te sturen en af te stemmen op de behoefte 
in Medemblik. 
- Voor spreiding van voorzieningen is geen hard criterium, maar een streven. Concentratie 
van teveel gelijke initiatieven in een kleine kern is niet wenselijk.  
- Op dit moment is niet duidelijk hoeveel het rijk gaat bijdragen aan de decentralisaties. De 
berichten uit Den Haag zijn wisselend. 
- De kosten van de bouw van een kangoeroewoning zijn voor rekening van de 
initiatiefnemer. 
- Een doelstelling van deze nota is het aantal vervoersbewegingen van een zorgafhankelijke 
te beperken. Nabijheid van een zorginstelling heeft de voorkeur, maar zal niet altijd mogelijk 
zijn. 
- Een logeervoorziening is in feite een zorgappartement met steeds tijdelijke bewoning. 
- Nieuw is dat het sociaal domein nu ook betrokken wordt bij een integrale afweging in de 
ruimtelijke ordening. De gemeentelijke organisatie heeft hiermee de afgelopen jaren 
ervaring opgedaan. Zo is een paar jaar geleden bij de aanvraag voor een zorgboerderij in het 
buitengebied beoordeeld dat zorg leveren aan de buren op die locatie niet realistisch is.  
 
Het raadsvoorstel zal worden voorgelegd aan de meningvormende commissie. 
   
 



05 Innovatieagenda Sociaal Domein (IVR-16-04360) 
 
Op vragen van de commissie wordt door of namens wethouder Nederpelt als volgt 
geantwoord: 
- De gemeente heeft beleid op huiselijk geweld. Hieronder valt ook mishandeling van 
ouderen, al dan niet in relatie tot mantelzorg.  
- Het college hoopt dat er initiatieven komen voor training van vrijwilligers bij pleeggezinnen. 
Hiervoor is ruimte in het budget. 
- De aanbevelingen vanuit de dementiemonitor zijn gebruikt bij het opstellen van 
beleidsstukken, ook deze nota.  
- De punten van de innovatieagenda komen voort uit signalen uit de wijkteams om hier 
bijzondere aandacht voor te hebben, zodat de zorg op die punten nog verder kan woerden 
verbeterd. Dit komt boven op het bestaande beleid. 
- De gemeente heeft geen directe betrokkenheid bij de aanstelling van 
praktijkondersteuners, dit is voor de huisartsen. De gemeente vindt wel dat zij een grote 
preventieve waarde hebben en wil wel meedenken over pilots met praktijkondersteuners. 
- Er is hier geen sprake van nieuw beleid, maar verbeteren van bestaand beleid. Het wordt 
gefinancierd uit het budget en de reserve Sociaal domein. Met deze agenda wordt 
geprobeerd goede ideeën te stimuleren. Omdat dit nieuw is, is de verwachting dat er niet 
direct heel veel initiatieven zijn, maar dat dit gaat groeien op termijn. 
- Het gaat ook om inwoners en vrijwilligers, naast instellingen, maar er wordt wel 
professionaliteit verwacht. 
- Een goed voorbeeld is het "So What!"project dat door vrijwilligers wordt gedraaid en nu 
gefinancierd wordt uit de couleur locale. 
- Ook projecten van instellingen die elders nieuw worden uitgevoerd kunnen bij uitvoering in 
Medemblik in aanmerking komen. Zij dienen wel verder doorontwikkeld te worden.  
- De innovatieagenda zal na vaststelling breed gecommuniceerd te worden. 
- De samenwerking met schoolmaatschappelijk werk bestaat, maar zit niet in de uitvoering 
van de pilot, omdat dit door zorgverzekeraar en huisartsen gefinancierd wordt. 
- Kennisateliers zijn niet bedoeld als vervanging voor zorgadviesteams. De bedoeling is dat 
een boekje met ideeën en manieren van aanpak worden opgenomen over bijvoorbeeld de 
aansluiting met zorgadviesteams en wijkteams. 
- Het budget van € 25.000,- dient toereikend te zijn en is een maximum. Andere dure ideeën 
dienen apart beoordeeld te worden. 
- Er is voor mantelzorgers bij de gemeente niet direct een aanspreekpunt, dit dient via de 
wijkteams te verlopen. Bij een acuut probleem is hulp mogelijk. Ook op een vraag naar een 
kortdurend verblijf voor de zorgbehoevende kan snel gereageerd worden. 
- Waar mogelijk wordt zorg geleverd uit preventieve algemene voorzieningen. Indien dit niet 
toereikend is wordt zorg op maat geboden. 
 
Het raadsvoorstel zal worden voorgelegd aan de meningvormende commissie. 
 

06 Programmaplan leefbaarheid (IVR-16-04306)  
 
Na een korte inleiding door mevrouw Fit verzorgen de heren Wijdenes en Slob een 
presentatie.  
Op vragen van de commissie wordt door of namens wethouder Fit als volgt geantwoord: 
- De kernconsulent komt volledig ter beschikking van het leefbaarheidprogramma, waarbij in 
de loop van de tijd duidelijk wordt welke capaciteit nodig is. Gemeenten die al verder zijn 
met leefbaarheid hebben deze functie doorontwikkeld naar wijkmanager, die als 
vooruitgeschoven post zo’n 80% van zijn tijd in de wijk is. 
- Met het eerste jaar voor de programmamanager wordt 2016 en 2017 bedoeld. 



- De beschikbare kernvisies en leefbaarheidsplannen worden gebruikt bij het opstellen van 
nieuwe. Een kernvisie is ook een middel om met een kern in gesprek te gaan over 
leefbaarheid. 
- Er zijn onderwerpen waarbij de gemeente niet aan de knoppen zit, maar waar met anderen  
gesproken kan worden over ‘wat willen we’ en ‘wie gaat dit doen’. 
- Het college vraagt de raad € 100.000,- die in de begroting 2016 beschikbaar is gesteld voor 
2017 vrij te geven en daarbij te starten met € 50.000,- voor de programmamanager en het 
restant van dit budget te gebruiken voor de start met drie kernvisies. 
- Het college verwacht van de raad hierbij een kaderstellende rol en kritisch te blijven over 
wat gerealiseerd moet worden. 
- De verwachting is dat de start met drie kernvisies stimulerend is voor andere kernen om 
actief te worden. 
- Het programma beschrijft een trend die zichtbaar is in het land en die je kunt terugzien in 
de kernen. Zo is de dorpsraad Twisk zelf gestart met een kernvisie en is er community 
planning in Andijk rond een leefbaarheidsvraagstuk. De centrale overheid stimuleert dit 
ontwikkelproces en de gemeente zal zich er ook toe moeten verhouden. 
- Gestart wordt met Abbekerk/Lambertschaag (accommodatiebeleid en dorpshuis), Twisk en 
Hauwert (Functionele duurzaamheid van het dorpshuis). 
- Met dit voorstel worden de kaders vastgesteld en met deze kaders zullen projecten en 
onderwerpen worden beoordeeld. 
- Dit voorstel voldoet aan de opdracht van de raad om te komen met een visie op de 
kernvisies en de andere in het amendement van de begrotingsraad genoemde 
aandachtspunten.  
- Het is de uitdaging om de expertrol te verlaten en samen met mensen te praten over 
leefbaarheid. Door samen in gesprek te gaan kun je eventuele weerstand oplossen. 
- De mogelijke botsing tussen de wens van een kern en het budget dient te worden 
besproken. Er dient dan een ‘reality-check’ te worden uitgevoerd. 
- Dit programmaplan is de paraplu voor projecten en is een proces van jaren. De projecten 
lopen van voor de verkiezingen tot ver na de verkiezingen. 
- Een actieplan gaat altijd samen met het opstellen van een kernvisie.  
- Als eerste stap wordt het kernconsulentschap volledig vrijgesteld. De kernconsulent is het 
loket van de gemeente voor het opstellen van kernvisies en dit dient direct goed bemenst te 
zijn. Gekeken is wat er nu aan budget beschikbaar is. Er is budget beschikbaar voor 
organisatieontwikkeling. Een deel van dat budget kan voor de kernconsulenten worden 
ingezet om ervaring op te doen, waarmee kan blijken of het duurzaam is. 
- De kernvisies zijn duurzaam in de zin dat dit in samenhang met RO gebeurt. Als voorbeeld 
wordt de locatie dorpshuis Abbekerk/Lambertschaag genoemd. Maar ook IBOR (beheer 
openbare ruimte) gaat onderdeel uitmaken van de kernvisie. 
- Als voorbeeld van kernoverstijgende leefbaarheid noemt mevr. Fit Abbekerk, waarbij in een 
schema is aangegeven wat kernoverstijgende voorzieningen zijn. 
- De bedoeling is om ervaring op te doen met drie kernvisies en de verwachting is dat daarna 
versneld kan worden: meerdere per jaar. Daarnaast worden de bestaande kernvisies 
onderhouden. 
- De gefaseerde start met een tijdelijke invulling van extra kernconsulenten wordt 
gefinancierd uit het budget organisatieontwikkeling. Dit is het budget dat de raad 
beschikbaar heeft gesteld voor het doorontwikkelen van de organisatie. In het besluit staat 
dat de raad hier kennis van neemt. 
- Over de ontwikkeling van de groene en grijze druk wordt verduidelijkende informatie 
toegestuurd. 
 
Het raadsvoorstel zal worden voorgelegd aan de meningvormende commissie. 
 



07 Sluiting 
 

 


